

**မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ နိုင်ငံခြားသုံးငွေဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍
ဖြေလျော့ပေးခဲ့သည့် ဆောင်ရွက်ချက်များ**

၁။ နိုင်ငံခြားငွေများ ဝယ်ယူရောင်းချလဲလှယ်ပေးခွင့်လိုင်စင် (Money Changer Licence) များအား ပုဂ္ဂလိကဘဏ်အသီးသီးသို့ အောက်ပါအတိုင်း ထုတ်ပေးခဲ့ပါသည် -

(က)	၂၉.၉.၂၀၁၁	ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၆)ဘဏ်
(ခ)	၂၄.၁၀.၂၀၁၁	ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၁၁)ဘဏ်
(ဂ)	၉.၁၁.၂၀၁၂	ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၁)ဘဏ်
(ဃ)	၁၇.၁၀.၂၀၁၃	ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၁)ဘဏ်
(င)	၂၆.၁၁.၂၀၁၃	ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၁)ဘဏ်
(စ)	၂.၁၂.၂၀၁၃	ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၁)ဘဏ်
စုစုပေါင်း		<u>ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၂၁)ဘဏ်</u>

၂။ (၃၁.၁၂.၂၀၁၃) ရက်နေ့ အထိ ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၂၁)ဘဏ်မှ နိုင်ငံခြားငွေလဲ ကောင်တာ (၂၅၄) ခုသည် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် နိုင်ငံခြားငွေ ရောင်းဝယ်လဲလှယ်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၃။ ထို့အပြင် ဘဏ်မဟုတ်သည့် ကုမ္ပဏီ၊ အဖွဲ့အစည်းများသို့ နိုင်ငံခြားငွေများ ဝယ်ယူရောင်းချ လဲလှယ်ပေးခွင့်လိုင်စင် (Money Changer Licence) ကို ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလမှ စတင်ထုတ်ပေးခဲ့ရာ (၃၁.၁၂.၂၀၁၃) ရက်နေ့ အထိ ကုမ္ပဏီပေါင်း (၁၃၆) ခုမှ နိုင်ငံခြားငွေလဲကောင်တာ (၁၅၀) ခုသည် နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ မြဝတီ၊ ပုဂံညောင်ဦးစသည့် နိုင်ငံ၏နေရာအနှံ့အပြားတွင် ငွေလဲကောင်တာများ ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၄။ ယခင်က နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် (Authorized Dealer Licence) အား မြန်မာနိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ်နှင့် မြန်မာ့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဘဏ်သာ ထုတ်ပေးခဲ့ပါသည်။ (၂၅.၁၁.၂၀၁၁) မှစ၍ ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၁၁) ဘဏ်အား လည်းကောင်း၊ (၂၄.၈.၂၀၁၂) တွင် ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၃)ဘဏ်အားလည်းကောင်း၊ (၇.၃.၂၀၁၃)တွင် ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၁) ဘဏ်အားလည်းကောင်း၊ A.D လိုင်စင် ထုတ်ပေးခဲ့သဖြင့် နိုင်ငံခြားဘဏ်လုပ်ငန်းများအား ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၁၅) ဘဏ်မှ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၅။ အဆိုပါ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဘဏ်များအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ခွင့်ပြုချက်အရ (၆.၂.၂၀၁၂) နေ့မှ စတင်၍ ပြည်တွင်းရှိ ပို့ကုန်/သွင်းကုန် လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ကုမ္ပဏီများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဟိုတယ်များ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ၊ လေကြောင်းလိုင်းများ၊ တစ်ဦးချင်း နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းပိုင်ရှင်များ၏ စာရင်းရှိ နိုင်ငံခြားငွေများကို ဘဏ်စာရင်းပြောင်းနည်း (Account Transfer) ဖြင့် ရောင်းဝယ်လျက်ရှိပါသည်။

၆။ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုချက်အရ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် ရရှိထားသော ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များအနက် သမဝါယမဘဏ်၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်၊ ဧရာဝတီဘဏ်၊ အာရှစီမံလမ်းမူ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်တို့သည် စင်္ကာပူနိုင်ငံ၊ ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် မလေးရှားနိုင်ငံတို့ရှိ မြန်မာ အလုပ်သမားများက မြန်မာနိုင်ငံရှိ မိသားစုများထံ ငွေလွှဲပို့သည့် ဝန်ဆောင်မှုအစီအစဉ်အား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါဘဏ်များ အပါအဝင်

မြန်မာအရှေ့တိုင်းဘဏ်၊ အသေးစားနှင့်အလတ်စား စက်မှုလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၊ ထွန်းဖောင်ဒေးရှင်းဘဏ်၊ ယူနိုက်တက်အမရဘဏ်၊ ပထမပုဂ္ဂလိကဘဏ်၊ ကမ္ဘာ့ရတနာဘဏ်တို့သည် ပြည်ပရှိ ချိတ်ဆက်ဘဏ်များနှင့် Western Union, Xpress Money(Dubai), Money Gram (England), IME (Malaysia) စသည့် ငွေကြေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်သည့် အဖွဲ့အစည်းများ နှင့်ချိတ်ဆက်၍ နိုင်ငံခြားငွေလွှဲလုပ်ငန်းအား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ငွေလဲလှယ်နှုန်းစနစ်ပြောင်းလဲခြင်း

၇။ နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းစနစ်တွင် ၁၉၇၇ခုနှစ်မှ စတင်ကျင့်သုံးခဲ့သော SDR နှင့် ချိတ်ဆက်ထားသည့် စနစ်ကို ပယ်ဖျက်ပြီး (၁.၅.၂၀၁၂) ရက်နေ့မှ စတင်၍ ထိန်းကျောင်းမှုရှိသည့် နှုန်းရှင်ငွေလဲနှုန်းစနစ် (Managed Floating Exchange Rate Regime) ကို ပြောင်းလဲကျင့်သုံးခဲ့ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် မှ နေ့စဉ် Exchange Rate (Reference Rate) အား Web Site မှ ကြေညာ၍ ၎င်း Reference Rate အား မူတည်ပြီး အစိုးရဝန်ကြီးဌာနအသီးသီး နှင့် ဈေးကွက်အတွင်း ရောင်း/ဝယ်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ပါသည်။

၈။ ဘဏ်များရှိ နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းများမှ လက်ကျန်များကို သွင်းကုန်တင်သွင်းခြင်း အပါအဝင် လွတ်လပ်စွာ သုံးစွဲခွင့်ပြုကြောင်း၊ ဘဏ်စာရင်းအတွင်းမှ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနအတွက် အခွန်အခများ ဖြတ်တောက်ခြင်း ကိုလည်း (၁.၅.၂၀၁၂) ရက်နေ့မှစ၍ ရပ်ဆိုင်းရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ (၂၄.၄.၂၀၁၂) ရက်စွဲပါ ညွှန်ကြားချက်အမှတ် (၉/၂၀၁၂) ဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ဘဏ်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဘဏ်များ အား အကြောင်းကြားခဲ့ပါသည်။

၉။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ(၂၀၁၂) IMF Article VIII ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ သာမန်စာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြေလျော့မှုများ လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်ရန် အကဲဖြတ်သည့်ကိစ္စရပ်များ၊ လုပ်နည်းစနစ်များကို (၈.၁၁.၂၀၁၂) ရက်နေ့မှစ၍ နိုင်ငံပိုင်ဘဏ်များနှင့် A.D လိုင်စင်ရ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များသို့ ညွှန်ကြားချက် ထုတ်ပြန်ပြီး ဖြေလျော့ပေးခဲ့သည်။ ဤဖြေလျော့ပေးခြင်းများအရ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ဘဏ်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့် ဘဏ်များ (နိုင်ငံပိုင်/ ပုဂ္ဂလိက) တွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းများကို အသုံးပြုပြီး ပြည်ပမှ ကုန်ပစ္စည်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများ ဝယ်ယူခြင်းအတွက် ပေးချေခြင်းများကို ဘဏ်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ တိုးတက် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြပါသည်။

၁၀။ နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းပေါင်းစည်းခြင်း လုပ်ငန်းအစီအစဉ်အရ နိုင်ငံခြားငွေဆိုင်ရာ ဖြေလျော့ခြင်း များကို အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည် -

- ဆေးကုသစရိတ်များအတွက် ကျိုးကြောင်းညီညွတ်သည့် အထောက်အထားများ တင်ပြပါက သင့်လျော်သည့် ပမာဏကို ပြည်ပသို့ ယူဆောင်ခွင့်ပြုသည်။ ဘဏ်များမှတစ်ဆင့် ပြည်ပသို့ ငွေလွှဲပို့နိုင်သည်။
- ပညာရေးကိစ္စအတွက် အထောက်အထားများ ခိုင်လုံစွာတင်ပြပါက သင့်လျော်သည့် ပမာဏကို ပြည်ပသို့ ယူဆောင်ခွင့်ပြုသည်။ ဘဏ်များမှတစ်ဆင့် ပြည်ပသို့ ငွေလွှဲပို့နိုင်သည်။
- ငွေလဲကောင်တာများတွင် မှတ်ပုံတင်ပြသရုံဖြင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀ အထိနှင့် ၎င်းနှင့် တန်ဖိုးတူညီသည့် ယူရို၊ အမေရိကန်ဒေါ်လာ၊ စင်ကာပူဒေါ်လာများ ရောင်းဝယ် လဲလှယ်နိုင်သည်။

- ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ရက်နေ့မှ စတင်၍ နိုင်ငံခြားသားများအား အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀ အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော ငွေထက်မပိုသော နိုင်ငံခြားငွေများကို ပြည်တွင်းသို့ ရောက်ရှိသည့် အခါတွင် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနသို့ ကြေညာခြင်းမပြုဘဲ မြန်မာနိုင်ငံတွင်းသို့ ယူဆောင်ခွင့်ပြုသည်။
- မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် ပြည်ပသို့ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် သွားရောက်ရာတွင် အသုံးပြုရန် အတွက် နိုင်ငံကူးလက်မှတ် (Passport) ၊ ဝီဇာ (Visa) ၊ လေယာဉ်လက်မှတ် စသည်တို့ကို တင်ပြနိုင် ပါက အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော ငွေထက်မပိုသော နိုင်ငံခြား ငွေများကို ဘဏ်များတွင် ဝယ်ယူနိုင်သည် သို့မဟုတ် ဘဏ်စာရင်းမှ ငွေများထုတ်ယူနိုင်သည်။
- နိုင်ငံပိုင်ဘဏ်များတွင် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများကို ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များတွင်လည်း တန်းတူညီမျှစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ၂၀၁၃ - ၂၀၁၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ စတင်၍ ခွင့်ပြုထားသည်။

၁၁။ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံပိုင်/ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များ (A.D Licence ရ ဘဏ်များ) တွင် ပြည်ပနေထိုင်သူများ၏ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် စာရင်းရှင်အပ်ငွေစာရင်း (Current FC A/C) နှင့် ပြည်ပတွင် နေထိုင်သူများ၏ ကျပ်ငွေစာရင်း (Non - Resident Kyat A/C) တို့ကို (၄.၇.၂၀၁၂) ရက်နေ့ မှစ၍ ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုခဲ့ ပါသည်။

၁၂။ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပါဝင်သော ကုမ္ပဏီများထံမှ ကနဦးလိုင်စင်ကြေး၊ သက်တမ်းတိုးကြေးနှင့် သက်တမ်း တိုးနှောကကျ ဒဏ်ကြေးများအတွက် နိုင်ငံခြားငွေ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ)ဖြင့် ကောက်ခံလျက်ရှိရာမှ မြန်မာနိုင်ငံသား များပါဝင်သော ကုမ္ပဏီ၊ အဖွဲ့အစည်းများအား ကောက်ခံသည့် ကျပ်ငွေနှုန်းထားများ အတိုင်း သတ်မှတ်ကောက်ခံ ခွင့်ပြုခဲ့ပါသည်။

၁၃။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်များက တာဝန်ပေးခန့်အပ်ထားသော သံရုံးဝန်ထမ်းများ၊ သံတမန်အဖွဲ့ဝင် ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် သံရုံးများသည် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် စာရင်းရှင်အပ်ငွေစာရင်း (Current FC A/C) နှင့် ပြည်ပတွင် နေထိုင်သူများ၏ ကျပ်ငွေစာရင်း (non-resident kyat A/C) တို့ကို နိုင်ငံပိုင်ဘဏ်များ တွင်သာမက နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ဘဏ်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်ရှိသောဘဏ်များ (A.D Licence ရဘဏ်များ) အားလုံးတွင် (၁၁.၁၂.၂၀၁၂) ရက်နေ့မှ စတင်၍ ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုခဲ့သည်။

၁၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနမှ ခွင့်ပြုထုတ်ပေးထားသော နိုင်ငံခြားသုံးငွေလိုင်စင်များအား လက်ရှိ ကောက်ခံနေသော လိုင်စင်ကြေး နှုန်းထားများအတိုင်း ကောက်ခံ၍ နှစ်စဉ် သက်တမ်းတိုးခြင်းစနစ်အစား (၅)နှစ် တစ်ကြိမ် သက်တမ်းတိုးခြင်းအား ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၏ အစဖြစ်သော ၂၀၁၃ခုနှစ် ဧပြီလ (၁) ရက် နေ့မှစတင်၍ ပြောင်းလဲကျင့်သုံးခဲ့သည်။